
ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRITO ESTE

N.º de Acta: 5

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 22. junio. 2021

Hora inicio / fin: 20:10 / 21:30

Lugar: Palau de la Festa, s/n. Sala Museo

Miembros Asistentes:

DAVID DONATE CASTIBLANQUE Presidente (Partido Socialista – PSPV)

JORGE RIBES VICENTE Vicepresidente (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers

Miembros Ausentes:

Sin designar Vecino (Alcaldía)

Sin designar Vecino (Ciudadanos)

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

NURIA SOLSONA SORRIBES AMPA CP Lluis Revest

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el  señor Presidente se abre la sesión dando paso al  primer  punto del
orden del día:

1º.- Aprobación del Acta de la sesión anterior de fecha 28 de abril de 2021.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.-  Intervención  del  Señor  Francesc  Mezquita,  Concejal  delegado  de
Participación Ciudadana y Educación.

El  señor  Mezquita  agradece  en  primer  lugar  la  invitación  a  esta  Junta  de
Distrito  para  poder  hablar  principalmente  de las  subvenciones,  que  son  una forma de
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fortalecer a la sociedad civil y dar apoyo a algunas asociaciones que lo requieran, en vistas
de promover la participación ciudadana.

El señor Mezquita destaca en este sentido, la próxima convocatoria y las bases
específicas para la concesión de subvenciones por parte del Ayuntamiento de Castellón de
la  Plana,  destinadas  a  desarrollar  proyectos  que  impulsen  la  participación  ciudadana,
durante el período comprendido entre el 1 de septiembre de 2021 y el 30 de junio de 2022.

Las ayudas que otorga Participación Ciudadana pueden ir destinadas a cubrir
los gastos obligatorios de todas las asociaciones,  así como los seguros o mecanismos
para garantizar el cumplimiento con la ley de protección de datos, así como los gastos en
asesorías y gestorías financieras. También se contempla la financiación del alquiler y de
material  para  realizar  las  actividades,  conexión  a  Internet  y  gastos  de  telefonía  o  la
equipación  informática  y  mobiliaria.  Se  incluyen,  además,  los  gastos  destinados  a  la
limpieza y al cumplimiento de los protocolos sanitarios.

Finalmente el señor Mezquita informa a los miembros asistentes que cualquier
duda que tengan al respecto pueden dirigirse a los Técnicos de Participación Ciudadana,
que se encuentran en las antiguas dependencias de la Tenencia Alcaldía Este, en la Av
Hermanos Bou, 27 bajo y también por la web municipal Castello.es

3º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente indica en primer lugar, que en la Junta del mes pasado
vino el  Oficial-Jefe. del Servicio de Prevención, Extinción de Incendios y Salvamento de
Castellón,  Antonio  Costa,  para  presentar  a  los  miembros  asistentes,  el  Plan  de
emergencias  del  Polígono  del  Serrallo.  Lamentablemente  no  pudo  llevarse  a  cabo  al
suspenderse la reunión por falta de quorum.

El señor Presidente comenta que en esta semana se reunirán nuevamente con
asociaciones de vecinos de este Distrito: con Rafalafena dels Tarongers, para ver accesos
y vías de evacuación; ver la ubicación para las nuevas fuentes y bancos. Con Rafalafena,
el tema de las podas, el riego por goteo…, con Bulevar Vicente Blasco Ibáñez, para ver
señalización,  pasos elevados,  juegos infantiles en el  Bulevar,  etc.,  comenta también el
señor presidente que el asfaltado de varias calles que se pedía por la asociación Doctor
Marañón y Adyacentes están incluidas como inversiones de PIRECAS. 

Finalmente el  señor Presidente,  con referencia al  tema de dotar una mayor
iluminación  en  las  calles  que  proponía  la  asociación  de  vecinos  Doctor  Marañón  y
Adyacentes, indica que los niveles máximos de iluminación de las calles se encuentran
regulados por la legislación vigente.  Las farolas de todo el barrio y en general de toda la
Ciudad se irán sustituyendo en lo que queda año por otras con tecnología LED y todas las
calles se encontrarán iluminadas de acuerdo con estos niveles.

4º.- Ruegos y preguntas.

Interviene Issanka Rodríguez Monserrat. La señora Rodríguez comenta que en
el  grupo  Rafalafena  dels  Taronger  bloque  H  Escalera  2  bajo  les  entra  el  agua  del
alcantarillado. Debería pasar la cuba para solucionar un posible atasco en el mismo.

Interviene Esteban Adell Boix. El señor Adell comenta que en cuanto a limpieza
en la zona del Bulevar Vicente Blasco Ibáñez, el baldeo es inexistente, da la sensación que
ha desaparecido.

Hay un buen número de vallas en el mismo bulevar que no se sabe muy bien que
hacen allí.
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Comenta también que hay quejas por el ruido que provocan las terrazas de los
bares por la noche, ya que ahora cierran más tarde y también por el exceso de ocupación
de la vía publica impidiendo en algunas ocasiones el paso normal de los peatones.

Interviene Sergio Toledo Llorens. El señor Toledo pregunta si es verdad que la
empresa que va a ejecutar las obras de la remodelación de la Av Lidón que dice que se
plantea el hacer dos sentidos de circulación en la calle Rafalafena.

El señor Toledo manifiesta también unas quejas de vecinos por los semáforos que
han  puesto  en  la  Av.  Mar  y  Hermanos  Bou  (en  las  Rondas),  puesto  que  en  ciertos
momentos se generan colas de vehículos que  colapsan las propias rotondas. El señór
Jorge Ribes, comenta al respecto que se ha pedido a los técnicos municipales un informe
de los tiempos  en rojo y verde de peatones, para poder ajustar al máximo los tiempos de
paso de vehículos.

Interviene José D. Parra Cuartero. El señor Parra, hace entrega por escrito de su
intervención al señor Secretario, de un recordatorio de temas pendientes:

Que falta asfaltado y arreglo de aceras, varias calles: Moncada, Guitarrista Fortea,
Godofredo Buenosaires/Comanda Fadrell…

Falta Baldear  la  Plaza Doctor  Marañón y en general  más limpieza  en todo el
barrio.  Comentar  a  este  respecto  que  los  Servicios  Técnicos  en  informe  de  fecha
14/04/2021 indicaban que, dicha plaza se baldea cada 15 días y que de momento no es
posible incrementar la frecuencia.

Pregunta por las alternativas para la colocación de columpios para los niños en la
zona que va desde plaza Fadrell a plaza Doctor Marañón. A este respecto los Servicios
Técnicos en informe de fecha 14/04/2021 indicaban que, no hay una ubicación para los
columpios en Doctor Marañón ni alrededores. La única zona cercana en que se podrían
poner es en la plaza Mar Mediterráneo, pero que habría que prever la correspondiente
partida en el presupuesto municipal. 

Falta iluminación y poda en el barrio.

Pregunta si existe ya una ordenanza que regule la circulación de los patinetes
eléctricos. A este respecto el Vicepresidente Jorge Ribes comenta que de momento se rige
por la directiva propuesta por la Dirección General de Tráfico. Se está trabajando en una
nueva ordenanza de Movilidad, que se espera esté para final del verano.

Interviene Vicky Amores Heredia. La señora Amores,  hace entrega por escrito
de su intervención al señor Secretario, de un recordatorio de temas pendientes:

Falta dividir el local de la asociación de vecinos, en la calle Doctor Ferrán, con
unas puertas correderas.

Falta buscar una solución que de mayor seguridad en el paso de peatones de la
calle Benicarló, frente al bar Caracas, para acceder al Paseo de la Amistad.

Se  solicita  nueva  medición  en  plaza  Muralla  Liberal,  para  que  se  retire  la
denominación de zona PAZ.

Instalación de aparatos de ejercicio.

Pregunta cuando podrá ser la apertura del bar del Polideportivo Rafalafena.

Falta poda en el barrio.

El riego por goteo en Rafalafena no funciona. El césped se ha quemado. Tampoco
funciona en el Paseo Lidón.

La pequeña rampa que había en la obra situada en la calle Benicarló esquina calle
Dr. Ferrán ya se ha solucionado.
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Por último la señora Amores comenta que la Asociación de Vecinos Rafalafena ha
intentado, en varias ocasiones, pedir una reunión con la señora Alcaldesa y todavía no les
ha recibido. Solicitan, que la señora Alcaldesa tenga a bien recibirles.

Interviene José M. Rebollo de la Rosa. El señor Rebollo hace entrega por escrito
de su intervención al señor Secretario:

En la calle Pintor Carbó existen varios puntos de recogida selectiva de residuos
urbanos.  Últimamente  el  servicio  de  recogida  de  residuos  desplaza  los  contenedores,
espaciándolos  mucho entre  sí  y  eliminando  hasta 4 plazas  de aparcamiento.  También
llegan a ocupar la zona limitada al bus de linea. Que se informe a la empresa de recogida
de residuos para que evite espaciar los contenedores. (se adjuntan fotos)

En la Av del Mar, entre la calle Moncofar y la calle Columbretes, acera impares, no
existen papeleras. Puesto que en este tramo hay una base de bicicas, una parada de bus y
otros comercios, se propone instalar una o dos papeleras, junto a la parada de bus y en la
esquina con columbretes.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna
horas y treinta minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y
el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al márgen)
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ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRICTE EST

Núm. d'Acta: 5

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 22. juny. 2021

Hora inicie / fi: 20.10 / 21.30

Lloc: Palau de la Festa, s/n. Sala Museu

Membres Assistents:

DAVID DONATE CASTIBLANQUE President (Partido Socialista – PSPV)

JORGE RIBES VICENTE Vicepresident (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Regidor (VOX)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Veí (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Veí (Partido Popular)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers

Membres Absents:

Sin designar Veí (Alcaldía)

Sin designar Veí (Ciudadanos)

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

NURIA SOLSONA SORRIBES AMPA CP Lluis Revest

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer  punt de l'orde del
dia:

1r.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior de data 28 d'abril de 2021.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.
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2n.-  Intervenció  del  Senyor  Francesc  Mesquita,  Regidor  delegat  de
Participació Ciutadana i Educació.

El senyor Mezquita agraïx en primer lloc la invitació a esta Junta de Distritcte
per a poder parlar  principalment  de les subvencions,  que són una forma d'enfortir  a la
societat  civil  i  donar  suport  a algunes  associacions  que ho requerisquen,  en vistes de
promoure la participació ciutadana.

El senyor Mesquita destaca en este sentit, la pròxima convocatòria i les bases
específiques per a la concessió de subvencions per part de l'Ajuntament de Castelló de la
Plana, destinades a desenrotllar projectes que impulsen la participació ciutadana, durant el
període comprés entre l'1 de setembre de 2021 i el 30 de juny de 2022.

Les ajudes que atorga Participació Ciutadana poden anar destinades a cobrir
els gastos obligatoris de totes les associacions, així com els segurs o mecanismes per a
garantir  el  compliment  amb  la  llei  de  protecció  de  dades,  així  com  els  gastos  en
assessories i gestories financeres. També es contempla el finançament del lloguer i  de
material  per  a  realitzar  les  activitats,  connexió  a  Internet  i  gastos  de  telefonia  o
l'equipament informàtica i mobiliària. S'inclouen, a més, els gastos destinats a la neteja i al
compliment dels protocols sanitaris.

Finalment el senyor Mezquita informa els membres assistents que qualsevol
dubte que tinguen respecte d'això poden dirigir-se als Tècnics de Participació Ciutadana,
que es troben en les antigues dependències de la Tinència Alcaldia Est, en l'Av Germans
Bou, 27 baix i també per la web municipal Castello.és

3r.- Informe del President.

El senyor President indica en primer lloc, que en la Junta del mes passat  va
vindre l'Oficial-Jefe. del Servici de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvament de Castelló,
Antonio Costa, per a presentar als membres assistents, el Pla d'emergències del Polígon
del Serrallo. Lamentablement no va poder dur-se a terme al suspendre's la reunió per falta
de quòrum. 

El senyor President comenta que en esta setmana es reuniran novament amb
associacions  de  veïns  d'este  Districte:  amb  Rafalafena  dels  Tarongers,  per  a  veure
accessos  i  vies  d'evacuació;  veure  la  ubicació  per  a  les  noves  fonts  i  bancs.  Amb
Rafalafena, el tema de les podes, el reg per goteig…, amb Bulevard Vicente Blasco Ibáñez,
per a veure senyalització, passos elevats, jocs infantils en el Bulevard, etc., comenta també
el senyor president que l'asfaltat d'uns quants carrers que es demanava per l'associació
Doctor Marañón i Adjacents estan incloses com a inversions de PIRECAS. 

Finalment  el  senyor  President,  amb referència  al  tema de  dotar  una  major
il·luminació en els carrers que proposava l'associació de veïns Doctor Marañón i Adjacents,
indica que els nivells màxims d'il·luminació dels carrers es troben regulats per la legislació
vigent. Els fanals de tot el barri i en general de tota la Ciutat se n'aniran substituint en el
que queda any per altres amb tecnologia LED i  tots els carrers es trobaran il·luminats
d'acord amb estos nivells.

4t.- Precs i preguntes

Intervé Issanka Rodríguez Monserrat. La senyora Rodríguez comenta que en el
grup Rafalafena dels Tarongers bloc H Escala 2 baix els entra l'aigua del clavegueram.
Hauria de passar el camió que desembossa per a solucionar un possible embós en el
mateix.
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Intervé  Esteban Adell  Boix. El senyor Adell  comenta que quant a neteja amb
aigua en la zona del Bulevard Vicente Blasco Ibáñez, és inexistent, dóna la sensació que
ha desaparegut.

Hi ha un bon nombre de tanques en el mateix bulevard que no se sap molt bé que
fan allí.

Comenta també que hi ha queixes pel soroll  que provoquen les terrasses dels
bars a la nit, ja que ara tanquen més tard i també per l'excés d'ocupació de la via publica
impedint en algunes ocasions el pas normal dels vianants.

Intervé  Sergio  Toledo  Llorens.  El  senyor  Toledo  pregunta  si  és  veritat  que
l'empresa que executarà les obres de la remodelació de l'Av Lidón que diu que es planteja
el fer dos sentits de circulació en el carrer Rafalafena.

El senyor Toledo manifesta també unes queixes de veïns pels semàfors que han
posat en l'Av. Mar i Germans Bou (en les Rondes), ja que en certs moments es generen
cues de vehicles que  col·lapsen les pròpies rotondes. El senyor Jorge Ribes, comenta
respecte d'això que s'ha demanat als tècnics municipals un informe dels temps  en roig i
verd de vianants, per a poder ajustar al màxim els temps de pas de vehicles.

Intervé José D. Parra Cuartero. El senyor Parra, fa entrega per escrit de la seua
intervenció al senyor Secretari, d'un recordatori de temes pendents:

Que  falta  asfaltat  i  arreglament  de  voreres,  uns  quants  carrers:  Moncada,
Guitarrista Fortea, Godofredo Buenosaires/Comanda Fadrell…

Falta Netejar  la Plaça Doctor Marañón i  en general més neteja en tot el barri.
Comentar  respecte  d'això  que  els  Servicis  Tècnics  en  informe  de  data  14/04/2021
indicaven  que,  la  dita  plaça  es  neteja  cada 15 dies  i  que  de  moment  no és  possible
incrementar la freqüència.

Pregunta per les alternatives per a la col·locació d'engrunsadores per als xiquets
en la  zona que va des de plaça Fadrell  a  plaça Doctor  Marañón.  Respecte d'això els
Servicis Tècnics en informe de data 14/04/2021 indicaven que, no hi ha una ubicació per a
les engrunsadores  en Doctor Marañón ni  contornada.  L'única zona pròxima en què es
podrien posar és en la plaça Mar Mediterrani, però que caldria preveure la corresponent
partida en el pressupost municipal. 

Falta il·luminació i poda en el barri.

Pregunta  si  existix  ja  una  ordenança  que  regule  la  circulació  dels  patinets
elèctrics. Respecte d'això el Vicepresident Jorge Ribes comenta que de moment es regix
per la directiva proposta per la Direcció General de Trànsit. S'està treballant en una nova
ordenança de Mobilitat, que s'espera estiga per a final de l'estiu.

Intervé Vicky Amores Heredia. La senyora Amores,  fa entrega per escrit de la
seua intervenció al senyor Secretari, d'un recordatori de temes pendents:

Falta dividir el local de l'associació de veïns, en el carrer Doctor Ferrán, amb unes
portes corredereas.

Falta buscar una solució que done més seguretat en el pas de vianants del carrer
Benicarló, enfront del bar Caracas, per a accedir al Passeig de l'Amistat.

Se  sol·licita  nou  mesurament  en  plaça  Muralla  Liberal,  perquè  es  retire  la
denominació de zona PAZ.

Instal·lació d'aparells d'exercici.

Pregunta quan podrà ser l'obertura del bar del Poliesportiu Rafalafena.

Falta poda en el barri.
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El  reg  per  goteig  en  Rafalafena  no  funciona.  La  gespa  s'ha  cremat.  Tampoc
funciona en el Passeig Lidón.

La xicoteta rampa que hi havia en l'obra situada en el carrer Benicarló cantó carrer
Dr. Ferrán ja s'ha solucionat.

Finalment la senyora Amores comenta que l'Associació de Veïns Rafalafena ha
intentat, en diverses ocasions, demanar una reunió amb la senyora Alcaldessa i encara no
els ha rebut. Sol·liciten, que la senyora Alcaldessa tinga a bé rebre'ls.

Intervé José M. Rebollo de la Rosa. El senyor Rebollo fa entrega per escrit de la
seua intervenció al senyor Secretari:

En el carrer Pintor Carbó hi ha diversos punts de recollida selectiva de residus
urbans. Últimament el servici d'arreplega de residus desplaça els contenidors, espaiant-los
molt entre si i eliminant fins a 4 places d'aparcament. També arriben a ocupar la zona
limitada al  bus d'esbossa.  Que s'informe l'empresa d'arreplega de residus perquè evite
espaiar els contenidors. (s'adjunten fotos)

En  l'Av  del  Mar,  entre  el  carrer  Moncofa  i  el  carrer  Columbretes,  vorera  de
numeros imparells, no hi ha papereres. Ja que en este tram hi ha una base de bicicas, una
parada de bus i  altres comerços, es proposa instal·lar una o dos papereres, junt amb la
parada de bus i en el cantó amb Columbretes.

I  no  havent-hi  més assumptes  que tractar  s'alça  la  sessió,  sent  les  vint-i-una
hores i trenta minuts, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge)
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